

M/V SUPER STAR GEMINI- Immigration Requirements FOR XIAMEN

「双子星号」- 厦门出入境要求

1. PEOPLE'S REPUBLIC OF CHINA (PRC) 中华人民共和国

XIAMEN ,PRC 中国厦门

1.1 Visa required for **ALL** foreign nationals when entering the People's Republic of China except the below listed:

所有海外旅客进入中华人民共和国时必须申请和持有中国签证（以下地区除外）：

- Hong Kong Special Administration Region (HKSAR) and Macau Special Administration Region Residents can use the 'Mainland Travel Permit for Hong Kong and Macau Residents' when entering the PRC.
香港特别行政区和澳门特别行政区居民可使用有效港澳居民往来内地通行证（回乡卡）。
- Taiwan Residents should use the 'Mainland Travel Permit for Taiwan Residents' when entering the PRC.
台湾居民需持有效台湾居民来往大陆通行证(台胞证)
- Holders of Ordinary passports holders issued by Japan, Singapore, Brunei, San Marino, Seychelles, Mauritius, Bahamas, Fiji, Grenada, Tonga, Ecuador, Serbia, and Barbados can enjoy visa free access to the PRC.
持有日本、新加坡、文莱、圣马力诺、塞舌尔、毛里求斯、巴哈马、斐济、格林纳达、汤加、厄瓜多尔、塞尔维亚及巴巴多斯普通护照之旅客可享有免签证访问中国。

1.2. 以下 53 个国家的旅客经由第三国家经空港、邮轮港等开放口岸前往厦门，可以申请 144 小时便利签证进入厦门。在入境申请 144 签证时，需出示有效护照及船票或机票并在边检柜台办理申请。厦门空海港口岸对部分国家人员持有有效国际旅行证件和 144 小时内确定日期、座位前往第三国（地区）联程机票(船票) 的人员实行过境免办签证政策。

Citizens from following 53 countries holding valid international travel documents and valid passenger tickets for connecting travel (airplane or ship ticket) to a third country/region with confirmed seat and that the departure time is within 144 hours after arriving in Xiamen are eligible to apply for 144-hour visa-free transit at the port of entry in Xiamen.

欧洲申根签证协议国家 (24 个) The European Schengen Agreement Countries (24)	Austria 奥地利	Belgium 比利时	Czech Republic 捷克	Denmark 丹麦	Estonia 爱沙尼亚	Finland 芬兰
	France 法国	Germany 德国	Greece 希腊	Hungary 匈牙利	Iceland 冰岛	Italy 意大利
	Latvia 拉脱维亚	Republic of Lithuania 立陶宛	Luxembourg 卢森堡	Malta 马耳他	Netherlands 荷兰	Poland 波兰
	Portugal 葡萄牙	Slovakia 斯洛伐克	Slovenia 斯洛文尼亚	Spain 西班牙	Sweden 瑞典	Switzerland 瑞士
欧洲其他国家(15) The rest of Europe (15)	Russia 俄罗斯	United Kingdom 英国	Ireland 爱尔兰	Cyprus 塞浦路斯	Bulgaria 保加利亚	Romania 罗马尼亚
	Ukraine 乌克兰	Serbia 塞尔维亚	Croatia 克罗地亚	Bosnia and Herzegovina 波黑	Republic of Montenegro 黑山	Macedonia 马其顿
	Albania 阿尔巴尼亚	The Republic of Belarus 白俄罗斯	Monaco 摩纳哥			
美洲国家 (6 个) The Americas (6)	USA 美国	Canada 加拿大	Brazil 巴西	Mexico 墨西哥	Argentina 阿根廷	Chile 智利
大洋洲国家 (2 个) Oceania Countries (2)	Australia 澳大利亚	New Zealand 新西兰				
亚洲国家 Asian countries (6)	South Korea 韩国	Japan 日本	Singapore 新加坡	Brunei 文莱	UAE 阿联酋	Qatar 卡塔尔

例如：韩国旅客从韩国首尔经厦门到欧洲国家，可以不必申请中国签证，享受在厦 144 小时过境免签。但如果旅客是从韩国来厦门，并从厦门回韩国，则不能享受免签政策。

For example, a South Korean citizen travels from Seoul, South Korea via Xiamen to Europe can apply for 144-hour visa-free transit. However, if he/she comes to Xiamen from South Korea and return to South Korea directly from Xiamen, he/she cannot apply for visa-free transit.

外国人申请厦门空海港口岸 144 小时过境免签应当符合的条件：

What are the requirements for 144-hour visa-free transit via Xiamen port of entry?

需要具备三个条件：

Applicants should meet the following three requirements:

- 1.属于 144 小时过境免签范围的 53 个国家公民；
- 2.持有本人有效国际旅行证件和 144 小时内已确定日期及座位的前往第三国（地区）联程机票、船票；
- 3.自厦门高崎国际机场口岸、五通客运码头、厦门国际邮轮中心口岸过境前往第三国（地区）。

1. They must be citizens from one of the 53 eligible countries specified above;
2. They must have a valid international travel document and a valid passenger ticket for connecting travel (airplane ticket or ship ticket) to a third country/region with a confirmed seat and that the departure time is within 144 hours after arriving in Xiamen;
3. They must transit via Xiamen Gaoqi International Airport, Wutong Wharf and Xiamen International Cruise Center to a third country/region.

144 小时过境免签外国人入境后的活动范围的限制:

Areas allowed to stay

自厦门空海港口岸入境的“144 小时过境免签”外国人，停留期间仅限于在厦门市行政区域范围内活动。

Foreigners who enter Xiamen via 144-hour visa-free transit are only allowed to stay in the administrative area of Xiamen Municipality.

144 小时过境免签外国人停留时间的计算方法:

How to calculate the duration of the 144-hour visa-free transit:

厦门空海港口岸 144 小时过境免签外国人，自入境日的次日零时起，可在厦门市停留不超过 144 小时。比如 144 小时过境免签旅客今天从高崎国际机场入境，其停留时间起算是从今天晚上 24 时之后即次日零时开始，以后的 144 小时内可以在厦门市活动，入境当天的时间不计算在内。具体停留日期以边检机关在其护照签证页上签发的临时入境许可中标明的停留期限为准。

The duration of stay as referred to in the 144-hour visa-free transit policy will begin from 00:00 o'clock the following day after entry into Xiamen. For example, a 144-hour transit visa-free passenger enters at Xiamen Gaoqi International Airport today. Starting from 00:00AM tomorrow, he/she is allowed to stay in Xiamen for 144 hours. The duration of stay will be specified on the temporary entry permit issued by the Chinese immigration inspection authority on his/her passport.

2. TAIWAN, 台灣

2.1 The following countries are permitted to enter without visa, in accordance to the Visa free Entry for Taiwan.

以下國家護照持有者可獲得台灣免簽證入境待遇。

澳大利亞(Australia)、奧地利(Austria)、安道爾(Andorra)、比利時(Belgium)、汶萊(Brunei)、保加利亞(Bulgaria)、加拿大(Canada)、智利(Chile)、克羅埃西亞(Croatia)、賽普勒斯(Cyprus)、捷克(Czech Republic)、丹麥(Denmark)、愛沙尼亞(Estonia)、芬蘭(Finland)、法國(France)、德國(Germany)、希臘(Greece)、匈牙利(Hungary)、冰島(Iceland)、愛爾蘭(Ireland)、以色列(Israel)、義大利(Italy)、日本(Japan)、韓國(Republic of Korea)、拉脫維亞(Latvia)、列支敦斯登(Liechtenstein)、立陶宛(Lithuania)、盧森堡(Luxembourg)、馬來西亞(Malaysia)、馬爾他(Malta)、摩納哥(Monaco)、荷蘭(Netherlands)、紐西蘭(New Zealand)、挪威(Norway)、波蘭(Poland)、葡萄牙(Portugal)、羅馬尼亞(Romania)、聖馬利諾(San Marino)、新加坡(Singapore)、斯洛伐克(Slovakia)、斯洛維尼亞(Slovenia)、西班牙(Spain)、瑞典(Sweden)、瑞士(Switzerland)、泰國(Thailand)、英國(U.K.)、美國(U.S.A.)、梵蒂岡城國(Vatican City State)等48國旅客。

2.2 Visa exemption program for nationals of India, Thailand, Philippines, Vietnam, Indonesia

印度、泰國、菲律賓、越南及印尼等5國旅客並持有效美國、加拿大、日本、英國、歐盟申根、澳大利亞及紐西蘭等國家簽證（包括永久居留證）可獲得台灣免簽證入境待遇。

The nationals of India, Thailand, Philippines, Vietnam, Indonesia who also possess a valid visa or permanent residence certificate issued by U.S.A., Canada, Japan, U.K., Schengen Convention countries, Australia or New Zealand are eligible for the visa exemption program, which permits a duration of stay up to 30 days. Those who meet the above qualification and have never been employed in Taiwan as blue-collar workers, have to apply to the “Advance Online Registration System for the Visitors of Nationals from Five Southeast Asian Countries to Taiwan” (website : https://oa1.immigration.gov.tw/nia_southeast/) of National Immigration Agency for Entry Permit before coming to Taiwan. Upon completion, the printed confirmation is used to validate the traveler during the boarding and the immigration check. During the immigration check, travelers who cannot show a valid visa or permanent resident visa issued by one of the aforementioned countries will not be admitted into the country.

持有效美國、加拿大、日本、英國、歐盟申根、澳大利亞及紐西蘭等國家簽證（包括永久居留證）之印度、泰國、菲律賓、越南及印尼等5國旅客。符合上揭條件且未曾來台受雇從事藍領外勞工作者申請免簽證，須先經由網際網路向內政部入出國及移民署專為本案建置之「東南亞五國人民來台先行上網查核作業系統」（網址：https://oa1.immigration.gov.tw/nia_southeast/）登錄證照及個人基本資料，取得憑證後方能據以辦理登機及移民證照查驗手續；入境查驗時未能出示指定先進國家有效簽證或永久居留證者，將不予許可進入。

3. JAPAN 日本

3.1 Japan visa will be exempted for holders of passports issued by the following countries:

持有以下国家/地区护照的旅客可享日本免签证待遇。

Andorra 安多拉	Liechtenstein 列支敦斯登
Argentina 阿根廷	Lithuania 立陶宛
Australia 澳洲	Luxembourg 卢森堡
Austria 奥地利	Macao (Holder of Macao SAR Passport) 澳门 (持澳门特区护照人士)
Bahamas 巴哈马	Malaysia (Holder of ePassport) 马来西亚 (持电子护照人士)
Barbados (Holder of Machine-Readable passport or ePassport) 巴巴多斯 (持计算机可读形式护照或电子护照人士)	Malta 马其他
Belgium 比利时	Mauritius 毛里求斯
Brunei 文莱	Mexico 墨西哥
Bulgaria 保加利亚	Monaco 摩纳哥
Canada 加拿大	Netherlands 荷兰

Chile 智利	New Zealand 新西兰
Costa Rica 哥斯达黎加	Norway 挪威
Croatia 克罗地亚	Poland 波兰
Cyprus 塞浦路斯	Portugal 葡萄牙
Czech Republic 捷克	Republic of Korea 南韩
Denmark 丹麦	Republic of Macedonia (Former Yugoslav) 马其顿(前南斯拉夫)
Dominican Republic 多米尼加共和国	Romania 罗马尼亚
El Salvador 萨尔瓦多	San Marino 圣马力诺
Estonia 爱沙尼亚	Serbia (Holder of ePassport) 塞尔维亚 (持电子护照人士)
Finland 芬兰	Singapore 新加坡
France 法国	Slovakia 斯洛伐克
Germany 德国	Slovenia 斯洛文尼亚
Greece 希腊	Spain 西班牙
Guatemala 危地马拉	Surinam 苏里南
Honduras 洪都拉斯	Sweden 瑞典
Hong Kong (Holder of HKSAR / BNO Passport) 香港(持香港特区护照 / 英国国民(海外)护照人士)	Switzerland 瑞士
Hungary 匈牙利	Taiwan (passport with personal identification number) 台湾 (护照上载有身份证统一)
Iceland 冰岛	Thailand (Holder of ePassport) 泰国 (持电子护照人士)
Ireland 爱尔兰	Tunisia 突尼斯
Israel 以色列	Turkey (Holder of Machine-Readable passport or ePassport) 土耳其 (持电脑可读形式护照或电子护照人士)
Italy 意大利	United Kingdom 英国
Latvia 拉脱维亚	United States 美国
Lesotho (Holder of Machine-Readable passport or ePassport) 莱索托 (持电脑可读形式护照或电子护照人士)	Uruguay 乌拉圭

3.2 Visa is not required for visitors who are travelling to Japan by cruise ship with a valid passport (not applicable to passengers disembarking in Japan or embarking in Japan)

- Passengers must prepare a photocopy of passport (bio data page) on a sheet of A4 paper for landing.

所有持有效护照乘坐邮轮前往日本过境观光的旅客可享免签证待遇。此安排并不适用于日本离船或登船的旅客。

- 登岸时旅客需自备护照照片及个人资料页影印本一份(A4 纸上)。

Above information are for reference only and subject to change without prior notice. For any queries, please check with Embarkation Department (for internal only) or the respective consulate. 以上信息仅供参考，如有变更，恕不另行通知。如有任何疑问，请向乘船及登岸部（仅供内部使用）或各地的领事馆查询。

Updated on 29 Apr 2019